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Vraag om uitleg van mevrouw Khadija Zamouri aan mevrouw Elke Van den Brandt, 

collegevoorzitter bevoegd voor Begroting, Welzijn, Gezondheid, Gezin en Stedelijk beleid 
 

Onderwerp: Voedselarmoede bij Brusselse kinderen 

___________________________________________________________________________ 

 

Geachte collegevoorzitter Van den Brandt, 

 

Veel van onze Brusselse Ketjes komen zonder ontbijt naar school en/of hebben geen 

middageten op school bij. De heer Fouad Ahidar heeft collegelid Sven Gatz daarover bevraagd 

in de Commissie voor Onderwijs en Scholenbouw van 15 maart 2023. Meer en meer scholen 

en leerkrachten trekken inderdaad aan de alarmbel. Het is ook logisch waarom: gebrek aan 

voedsel zorgt voor minder zin om te leren, en minder capaciteit er voor. Je lijdt aan 

concentratieverlies, valt in slaap, wordt prikkelbaar… Ook de psychologische last van deze 

onzekerheid en taboe valt niet te onderschatten. 

 

Zonder ontbijt naar school of eten op school is iets dat moet rechtgetrokken worden. Daarvoor 

moeten we niet in de eerste plaats naar de scholen kijken. Het gebrek aan brooddoos of ontbijt 

wijst op een probleemsituatie in de thuissituatie. Kinderen die geen eten voor of tijdens de 

school hebben, die hebben dat ook niet op weekenddagen, ze hebben dat niet bij de 

speelpleinwerking, ze hebben dat niet bij de kinderopvang. Geen enkele ouder maakt graag de 

noodgedwongen keuze van geen eten voorzien. Waarschijnlijk hebben ze eerst het eten uit de 

eigen mond gespaard, vooraleer het tot daar kwam. Het wijst dus op een groter probleem.  

 

Het is een signaal van armoede, van verwaarlozing, van problemen. Dat zit dieper dan enkel op 

school, we moeten dus met een echte structurele oplossing komen. Een oplossing die niet het 

symptoom bestrijdt, maar de oorzaak. Een oplossing die gericht ingrijpt bij wie het nodig heeft. 

Die oplossing moet vanuit onze gezondheids- en welzijnstrategie komen.  

 

Volgens ons moet hier meer werk in worden verricht. De keuze voor een beleidsoplossing kan 

best voortvloeien uit goede data. Vlaams minister Hilde Crevits kondigde, vanuit haar 

bevoegdheid van Volksgezondheid, eind januari 2023 een onderzoek aan rond de problematiek 

van de lege brooddozen.  

 

 Hebt u data/een jaarlijkse evolutie van de voedselarmoede binnen ons Nederlandstalig 

netwerk? Wat onderneemt u om informatie te hebben over de grootte van de 

voedselarmoede bij onze Ketjes? Zal u ook peilen naar de ontbijtgewoonten? 

 

 Welke stappen onderneemt u vanuit Welzijn, Gezondheid en Gezin om een antwoord 

te bieden aan de voedselarmoede in ons Nederlandstalig netwerk, specifiek voor de 

kinderen? Maakt u middelen vrij voor gratis schoolmaaltijden?  

 

 Hebt u reeds contact opgenomen met uw collega’s van het Brussels Hoofdstedelijk 

Gewest en de Gemeenschappelijke Gemeenschapscommissie om initiatieven te 

ondernemen? Voedselarmoede bij kinderen is een teken aan de wand van een dieper 

probleem, waarbij verschillende domeinen in de uitwerking van een 

gezondheidsstrategie moeten worden betrokken. 

 



  

 O.a. de schoolomgeving is goed geplaatst om problemen op het spoor te komen. In 

welke mate is er hiervoor samenwerking met actoren zoals de scholen, kinderopvang en 

speelpleinwerking? Hoe worden situaties waarin voedselarmoede wordt vastgesteld 

verder opgevolgd en verholpen? 

 

 

 

 

Hoogachtend, 

Khadija Zamouri 

 

 

 

 

 


